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ÖNSÖZ 

 

 

Havacılık ve Uzay Kümelenmesi Derneği’nin Değerli Üyeleri, 

 

HUKD, 49’u kurumsal, 18’i bireysel ve 5’ı akademik, toplamda 72 üyesi ile kurulduğu 2010 

yılından bu yana güçlü bir şekilde çalışmalarına devam ediyor. Derneğimiz faaliyetlerini 

sürdürürken, ilk günden beri amacımız ülkemizde havacılık, uzay ve savunma sanayinin 

yetkinliğini arttırarak küresel rekabette güçlenmek ve sektör üyesi kuruluşlarımızın ülkemize 

ve ekonomimize kattığı değeri arttırmak oldu.  

İlkini online olarak 2020 yılında, ikincisini 2022 yılında yine İzmir - Wyndham Özdilek Oteli 

tesislerinde gerçekleştirdiğimiz ve artık geleneksek hale gelen bu birlikteliğimizin üçüncüsünü 

de bu yıl 18 Aralık 2023 tarihinde yine aynı tesislerde hayata geçirmenin mutluluğunu yaşadık. 

Bu üye toplantıları, Derneğimizi oluşturan siz değerli üyelerimizi bir araya getirerek, 

çalışmalarımızın hedef ve beklentilerinize uygun olarak devam etmesini sağlıyor, 

geribildirimleriniz ile de gelecekteki faaliyetlerimizi şekillendiriyoruz.  

Okuyacağınız bu rapora görüşleri ile katkı sağlayan bütün üyelerimize ve Derneğimizin değerli 

çalışanlarına Yönetim Kurulumuz adına teşekkür ediyorum. Yapacağımız çalışmaların tümünde 

sizlerin geniş katkıları ile savunma, havacılık ve uzay sanayilerimiz için daha da katma değerli 

faydalar yaratacağımıza inancım tam. 

Bu raporun ve Derneğimizin tüm faaliyetlerinin sektörümüz ve ülkemiz için hayırlı olmasını 

diliyorum. 

 

Osman Okyay 

Yönetim Kurulu Başkanı 
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GENEL ÖZET 

Havacılık ve Uzay Kümelenmesi Derneği (HUKD), Stratejik Hedefleri doğrultusunda üyelerine değer 

katacak çalışmalar yaparak, bu doğrultuda ülkemizdeki havacılık, uzay ve savunma sanayimizin 

gelişmesine katkıda bulunmayı ve yine üyeleri ile birlikte global rekabette katma değer yaratan bir eko 

sistem oluşturulmasını hedeflemektedir.  

İçerisinde gerek savunma, havacılık ve uzay sanayimizin çok kıymetli firmalarını barındıran üyelerimizin 

yanı sıra ortak çalışmalar yürüttüğümüz Kamu ve Sivil Toplum Kuruluşları ile birlikte ülkemizin gerek 

duyduğu nitelikli teknik insan kaynağı yetiştirme konusunda da üniversitelerimiz ile ortak çalışmalar 

yürütmekte ve kendilerine bu alanda destek vermekteyiz. 

2020 yılında ilkini çevrimiçi olarak gerçekleştirdiğimiz Üye Toplantımızı, 2022 ve 2023 yıllarında 

pandemi koşullarının da el vermesiyle yüz yüze gerçekleştirme mutluluğunu duyduk. Bu 

toplantılarımızın ana amacı değerli üyelerimizi gerek geçmiş ve gerekse halihazırda yürütülen 

çalışmalarımız konusunda bilgilendirmek yanında, daha önemli bir hedefimiz ise üyelerimizin değerli 

görüş ve önerilerini de alarak gelecekte yapılması planlanan çalışmalarımıza yön vermek ve üyelerimize 

Derneğimiz vasıtası ile uzun dönemli değer katılması yönünde projeler oluşturmak ve çalışmalar 

yapmaktır.  

Günün genel akısını aşağıdaki gibidir:  

➢ HUKD Üye toplantımız 18 Aralık 2023 günü saat 10.00’da üye tanışma kahvaltısı seansı ile 

başlamıştır. Toplamda 31 üyemiz toplantımıza katılım sağlamıştır. 

➢ 11.00’e kadar devam eden kahvaltımız sonrası ilk bölüm Genel Sekreterimiz Sn. Yalçın 

Yılmazkaya’nın sunumları ve Yönetim Kurulu Başkanımız Sn. Osman Okyay’ın açılış konuşması 

ile başlamış, Savunma Sanayi Başkanlığı Sanayileşme Dairesi Başkanı Sn. Murat Çizgel’in 

üyelerimize hitabı ile devam etmiş, Gaziemir Belediye Başkanı Sn. Halil Arda’nın hitabı ile 

tamamlanmıştır. 

➢ 11.45-12.30 arasında Derneğimizin 2022-2023 yılları içerisindeki çalışmaları, Faaliyet Raporu 

ve finansal durumu hakkında hazırlanan sunum ile birlikte bilgiler paylaşılmıştır. 

➢ Akabinde ise üyelerimize 3 soruluk bir anket (Anket-I) dağıtılmış ve geri dönüşleri rica 

edilmiştir.  

➢ 12.30- 13.30 arasında ise üyelerimizi ile Dernek Stratejik Planımız üzerinden yeni dönemin 

değerlendirilmesi ve fikir alış - verişi için fikir paylaşımı seansı yapılmış ve çıkan öneriler de göz 

önünde bulundurularak Stratejik Planın ve önerilerin üyelerle ayrıca paylaşılması ve 

değerlendirilmesi ön görülmüştür. 

 

 

ANKET-I SONUÇLARI 

SORU 1: Havacılık ve Uzay Kümelenmesi Derneği’ne Üyelik Sebebiniz nedir? 

Üyelerimizden Alınan Cevaplar: 

❖ Bir akademisyen olarak, sektördeki farklı firmalar ile temas etme imkanım olmaktadır. 

Savunma, Uzay ve Havacılık gibi ileri teknoloji alanındaki gelişmeleri de yakından takip etmek 

ve Malzeme alanında teknik destek alabilmek de benim için önemli. 
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❖ Havacılık ve Uzay Sektöründe faaliyet gösteren diğer firmalarla iş birliği içerisinde olmak, 

iletişimi artırmak ve sektörün gelişmesi için gerekli desteği sağlamak. 

❖ Ülkemizin ihtiyacı olduğuna inandığım savunma sanayiinin üretici ve yönlendirici şirketleri 

arasında yer almak ve onlardan biri olmak amacımız doğrultusunda derneğe üyeyiz. 

❖ Sektör hakkındaki bilgilere erişim ve vizyon sahibi olabilmemiz için üyeyiz. 

❖ Diğer küme üyeleri ile tanışmak, iş birliği yapmak, diğer küme üyelerinden öğrenmek ve 

standartlarımızı geliştirmek adına üyeyiz. 

❖ Mesleğim (Havacılık ve Uzay Mühendisliği) ve profesyonel çalışma hayatım nedeniyle İzmir ve 

çevresine bilgi aktarıp, bilgi almak amacıyla üyeyim. 

❖ Ülkemiz için önemli olan savunma ve sivil havacılık alanında faaliyetleri yürütülen 

derneğimizde dış ticaret alanında birikimlerimi paylaşmak ve paydaşlarımıza çözüm ortağı 

olmaktır. 

❖ Savunma ve Havacılık alanında bilgi kazanmak ve sektör gelişmelerinden hızlı haberdar 

olabilmek için üyeyim.  

❖ Sektör gereklerine göre firmamız tarafından yapılması gereken standartlaşma çalışmalarını 

aktif olarak izlemek ve gereklerini yerine getirmek amacıyla üyeyiz. 

❖ Sektörde iş birlikleri oluşturmak, birlikte üst resme bakabileceğim bir oluşumun parçası olmak, 

bilgi birikimi ve bağlantı paylaşımının olması 

❖ Havacılık sektöründe diğer paydaşlarla networking geliştirmek amacıyla üyeyiz. 

❖ Sektördeki diğer firmalarla etkileşim, networking, ortak projelere ulaşma ve bilgi paylaşımı için 

üyeyiz. 

SORU 2: Havacılık ve Uzay Kümelenmesi Derneği çalışmaları hakkındaki görüşleriniz nelerdir? 

Üyelerimizden Alınan Cevaplar: 

❖ Gerçekten kıymetli firmalarımızın yaptığı güzel işler var. Yurtdışı ve farklı dernekler ile ortak 

etkinlikler kıymetli. Yeni HORIZON projelerinde bir akademisyen olarak destek olabilirim. 

❖ Dernek yönetimi gerekli organizasyonları (eğitim, webinar, proje çağrıları, iş birliği çağrıları vb.) 

sağlamaktadır. Özellikle her yıl yapılan üye toplantıları etkileşimi arttırmaktadır.  

❖ Çalışmaları iyi ve faydalı buluyoruz. Özellikle yurtdışı kaynaklı yapılan hamlelerin faydalı olduğu 

görüşündeyiz. Artarak devam etmesi gerektiğini düşünüyoruz. 

❖ Derneğin çalışmaları olabildiğince başarılı görüşündeyim. Üyelerin daha fazla katılımı ile daha 

iyi olacaktır. 

❖ Yapılan ve yapılıyor olan çalışmaları takdirle karşılamaktayım. PR konusuna eğilmekte fayda 

olabileceğini düşünüyorum. 

❖ Dernek faaliyetlerinin gelişerek çok daha fazla firmaya ulaşması çok iyi olacaktır. Faaliyetlerin 

genel anlamda faydalı olduğunu düşünüyorum.  

❖ Gelecek için ümit vaat eden çalışmalar yapılıyor olması mutluluk verici. 

❖ Firmamız açısından yol gösterici olmakla birlikte çok aktif olamadığımız ve sürece katma değer 

yaratacak eylemler içinde olamadığımız değerlendiriyorum.  

❖ Çalışmaları verimli buluyorum. Yazılım, yapay zeka, dijital altyapılar, siber güvenlik gibi 

alanlarda desteklenmesi gerektiğini düşünüyorum.  

❖ Üyelerin yetkinlikleri ve faaliyetleri hakkında bilgi sahibi olmak isterdik. 

❖  Üyelere yönelik, değerli katkılar sunmaya çalışan kapsamda çalışmalar yapılmaktadır.  

SORU 3: Havacılık ve Uzay Kümelenmesi Derneği’nden beklentileriniz nelerdir? 

Üyelerimizden Alınan Cevaplar: 

❖ Paneller düzenlenebilir, Küçük bir sempozyum yapılabilir, sosyal etkinlikler arttırılabilir. 
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❖ Dernek üyeleri olarak ortak platformlarda yer almak, ortak amaçlar için daha çok bir araya 

gelmek, üyelerin daha girişken olması, özellikle ortak işler, projeler vb. şeyler beklentilerim 

arasındadır. 

❖ Sektöre yönelik yetişmiş eleman sorunu ileri seviyeye ulaşmış durumdadır. Sanayi ve üniversite 

iş birliği konusunu sürekli gündemde tutup faydalı projeler geliştirilmesini bekliyorum. 

Üyelerimizin, üretici üyelerimizin yetkinliklerini artırıcı katma değerli çalışmalar yapmalarını 

sağlayıcı etkinlik ve projeler geliştirilmesini bekliyoruz. 

❖ Kümelenme içinde büyük ve küçük birçok firma var. Firmaların boyutlarına göre projelendirme 

ve ihtiyaç analizleri değerlendirilebilir. 

❖  Havacılık, Uzay ve Savunma alanında gerekli standartlara ulaşabilmede destek, alanın büyük 

oyuncuları ile iş birliği ve yeni potansiyel satış kanallarına erişim beklentimiz vardır. 

❖ Vizyoner yaklaşımlarla geleceğe projeksiyon yapılması 

❖ Yapılabilecek ve daha önemlisi yapılması gereken sektör bazlı projelerde öncülük ve 

birleştiricilik rolü üstlenmesi gerektiğini düşünüyorum.  

❖ Dernek olarak çok fazla firmaya ulaşılması, faaliyetlerin anlatılmasını arzu ediyorum. 

❖ Sektöre yeni giren paydaşların desteklenmesi.  

❖ Yazılım, yapay zeka, dijital altyapılar, siber güvenlik gibi alanlara yatırım yapılması, işbirliği 

fırsatları oluşturulması. 

❖ Yurtdışı etkinlik ve fuarlara üyeler için katılım sağlanması 

❖ Sektörel iş birliği toplantıları, konferans ve seminerler düzenlenmesi, Tedarik zinciri/B2B 

buluşma toplantıları yapılması, güncel teknolojilerden üye firmaların haberdar edilmesi 

çalışmalarının düzenli olarak devam etmesi. 

 

SONUÇ ve GELECEĞE YÖNELİK ÇALIŞMALAR 

Havacılık ve Uzay Kümelenmesi Derneği’nin üyelerine daha iyi hizmet sunabilmesi amacı ile üçüncüsü 

gerçekleştirilen Yıllık Üye toplantımız, gerek üyelerimizi birbirlerini daha iyi tanıyabilmeleri, gerekse 

Derneğimiz bünyesinde yapılan çalışmaların kendilerine daha detaylı olarak tanıtılabilmesine olanak 

sağlamıştır. Diğer yandan, Savunma Sanayii Başkanlığı Sanayileşme Dairesi Başkanı Sn. Murat Çizgel ve 

değerli ekibi (Sn. Hale Ünal ve Sn. Ahmet Sefa Satır) üyelerimize sektör gelişmeleri konusunda bilgiler 

vermişlerdir. Gaziemir Belediyesini temsilen Başkanı Sn. Halil Arda ve Belediye Başkan Yardımcısı Sn. 

İzel Zenginobuz da üye toplantımıza katılım sağlamış ve Sn. Halil Arda üyelerimize hitap etmişler ve Ege 

Havacılık MYO’nun gelişmesine olan katkılarını üyelerimiz ile paylaşmışlardır.  

Üyelerimizden alınan geri bildirimler ve değerli görüşler ile anketlerimizden edindiğimiz bilgiler 

doğrultusunda Derneğimizin Stratejik Planı revize edilecek ve ortaya çıkan öncelikli konular ışığında 

çalışmalarımız yeniden şekillendirilecektir. 

Üye Toplantımıza katılım sağlayan ve çalışmalarımızda aktif olarak görüş bildiren ve derneğimizin 

gelişmesine destek veren tüm üyelerimize candan teşekkürü bir borç bilmekteyiz.  
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KATILIMCI LİSTESİ 

 

 

18 Aralık 2023 Üye Toplantısı Katılım Listesi 

1 Murat Çizgel SSB SANAYİLEŞME DAİRESİ BAŞKANI 

2 Hale Ünal SSB SANAYİLEŞME DAİRESİ - MÜDÜR 

3 Ahmet Sefa Satır SSB SANAYİLEŞME DAİRESİ - MÜDÜR 

4 Halil Arda GAZİEMİR BELEDİYESİ BAŞKAN 

5 İzel Zenginobuz GAZİEMİR BELEDİYESİ BAŞKAN YRD. 

6 Erhan Deniz Çağıral YUNA MAKİNA 

7 Cem Erülker YUNA MAKİNA 

8 Oya Koralay VOLKAN İTFAİYE 

9 Suat Göktan TİMSAN 

10 Çağrı Gürbüz SENTES-BİR 

11 Gülay Bozdağ PİKOTEK 

12 Tolga Bozdağ PİKOTEK 

13 Haldun Olgun PAGETEL 

14 Gökşen Kılıç ÖZKAYA MAKİNA 

15 Hüseyin Özgül ÖZGÜL MAKİNA 

16 Zafer Karadayı NARA EĞİTİM TEKNOLOJİLERİ 

17 İlker Sarıbaş KORDON GÜMRÜK MÜŞ. 

18 Hüseyin Canpolat KORDON GÜMRÜK MÜŞ. 

19 İbrahim Sezek KAAN MAKİNA - HUKD YK ÜYESİ 

20 M.Özgür Seydibeyoğlu İZMİR KATİP ÇELEBİ ÜNİVERSİTESİ 

21 Osman Okyay HUKD YK BAŞKANI - KALE GRUBU 

22 Yalçın Yılmazkaya HUKD - YK ÜYESİ - GENEL SEKRETER 

23 Bilge Karakulak HUKD - KOORDİNATÖR 

24 Murat Özgürtaş ESBAŞ - HUKD YK ÜYESİ 

25 Barış Yeşilay EGE ÜNİ HAVACILIK MYO 

26 Alperen Doğru EGE ÜNİ HAVACILIK MYO 

27 Mustafa Özkan EBSO 

28 Eren Ataberk EBSO 

29 Barış Akagündüz BODYCOTE - HUKD YK ÜYESİ 

30 Deniz Kara BİREYSEL ÜYE - EŞİ 

31 Can Erdi Kara BİREYSEL ÜYE  
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ETKİNLİK FOTOĞRAFLARI 
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HAVACILIK VE UZAY KÜMELENMESİ DERNEĞİ  

info@hukd.org.tr 

+90 530 875 9115 
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